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دولت ۸۸ هزار میلیارد تومان بدهی تامین اجتماعی را 
تسویه کرد

سخنگوی دولت گفت:دولت در حرکت جهادی ۸۸ هزار میلیارد تومان بدهی 
تامین اجتماعی را تسویه کرد و امسال هم در بودجه، تسویه ۹۰ هزار میلیارد 
تومان پیش بینی شده که در کمیسیون اقتصادی دولت این برنامه در دستور 
کار است.به گزارش اقتصادسرآمد، علی بهادری جهرمی ضمن تبریک اعیاد 
قربان و غدیر و همچنین هفته تامین اجتماعی گفت: در ماه های اخیر سازمان 
تامین اجتماعی موفق شد گام های مثبت و رو به جلو بردارد و خلاف روال 
ماهای منتهی به سال گذشته که بخش زیادی از پرداختی های این سازمان از 
محل استقراض بانکی انجام می شود و موجب تورم و خلق پول می شد از آذر 
ماه سازمان تامین اجتماعی بدون استقراض و با تامین از سایر منابع پرداخت 
های خود را انجام دهد.وی افزود: دولت در حرکت جهادی ۸۸ هزار میلیارد 
تومان بدهی تامین اجتماعی را تسویه کرد و امسال هم در بودجه، تسویه ۹۰ 
هزار میلیارد تومان پیش بینی شده و در کمیسیون اقتصادی دولت این برنامه 
در دستور کار قرار دارد.ســخنگوی دولت تصریح کرد: امیدواریم با همت 
جهادی در مجموعه دولت به ویژه وزارت نیرو برای حل بحران آبی شاهد 
اخبار خوش در این حوزه باشیم که یکی از این برنامه ها طرح آبرسانی غدیر 
است و دولت سعی کرد مدت ۳۰ ماهه اجرای این طرح را به یک سوم زمان 
کاهش دهد تا این طرح کمک حال مردم در خوزستان برای حل مشکلات 

آبی این استان باشد.

 ارتش در بهترین شرایط و آماده تر از هر زمان
 دیگری است

فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران گفت: امروز ارتش در بهترین 
شــرایط و آماده تر از هر زمان دیگر گوش به فرمــان فرماندهی معظم کل 
قوا است.به گزارش اقتصادسرآمد، امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، 
فرمانده کل ارتش و  در مراسم بازدید رئیس قوه قضائیه از دافوس ارتش با 
تبریک دهه ولایت و امامت و اعیاد ســعید قربان و غدیر و عرض خیرمقدم 
به حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای گفت: بر خود لازم می دانم از 
حرکت های جدید قوه قضائیه در دوره اخیر با مدیریت جنابعالی که باعث 
افزایش امیدواری مردم عزیز کشورمان شده است ابراز تشکر و قدردانی کنم.
سرلشکر موسوی افزود: همچنین خداوند بزرگ را شاکر و سپاسگزاریم که 
به برکت انقلاب شکوهمند اسلامی و رهبری امامین انقلاب، امروز ارتشی 
متدین، کارآمد، پادر رکاب و انقلابی داریم که مورد علاقه قلبی مردم، مسئولین 
و در راس همه، مقام معظم رهبری )مدظله العالی( اســت.وی تصریح کرد: 
اینکه فرماندهی معظم کل قوا می فرمایند: »ارتش نمایشگاهی از ارزش های 
اسلامی است که می توان آن را سر دست گرفت و به همه نشان داد« حاصل 
تقدیم خون شهدا، ایثار جانبازان و فداکاری ده ها هزار ارتشی و خانواده های 
صبور و فهیم آنها است.سرلشکر موســوی ادامه داد: بحمد الله امروز ارتش 
جمهوری اسلامی ایران با اســتقرار زمینی در مرزهای غرب، شمال شرق و 
بخشی از شمال غرب کشور حراست شــبانه روزی از آسمان ایران سربلند 
اسلامی با نیروی پدافند و نیروی هوایی و پشتیبانی هوایی از همه ماموریت 
های مورد نیاز کشور و حضور مقتدرانه در آبهای آزاد و حراست از منافع ملی 
با اسکورت کشتی های تجاری و نفتکش، ماموریت خود را به بهترین نحو 

ممکن انجام می دهد.

اگر نهادهای متولی عفاف و حجاب به وظایف خود درست 
عمل می کردند امروز نیاز به برخورد قهرآمیز نبود

نماینده مردم طوالش در مجلس شورای اســلامی گفت: ۳۲ نهاد در جامعه 
متولی فرهنگ عفاف و حجاب هســتند که اگر هر یــک به وظایف خود به 
درســتی عمل می کردند امروز نیاز به برخورد قهرآمیــز نبود، چراکه مردم 
خود بهترین حافظین و مبلغین فرهنگ عفاف و حجاب هستند.به گزارش 
اقتصادسرآمد، حسن محمدیاری در نطق میان دستور خود در جلسه علنی 
مجلس بیان کرد: رهبر معظم انقلاب ۹ شاخص برای نماینده انقلابی را تشریح 
نمودند که ســاده زیســتی و پرهیز از زندگی اعیانی، امانتداری، مسئولیت 
پذیری، مردمی بودن، به دنبال حل مشکلات اساسی کشور، اجتناب جدی 
از فساد و تبعیض، همکاری و هماهنگی صمیمانه با دیگر دست اندرکاران 
کشور، پرهیز از جوزدگی و پایبندی به قانون اساسی می باشند.وی در ادامه 
مطرح کرد: در آغاز نیمه دوم دوره یازدهم چه مقدار به توصیه های فوق جامه 
عمل پوشانده ایم؟عضو کمیســیون اجتماعی مجلس با اشاره به آیات قرآن 
تصریح کرد: بیشترین توقعات مردم حل مشکلات اقتصادی و معیشتی است. 
داشتن اقتصاد خوب و وضعیت معیشتی مناسب جهت اشتغال و بهداشت و 
درمان و حل مشکلات مسکن جزء اساسی ترین مطالبات مردم است. دولت 
وظیفه مهمی در امیدبخشی یا نا امید کردن مردم دارد. عامل اصلی مشکلات 
کشور تحریم ها، ناکارآمدی بخشــی از عوامل داخلی و نبود ثبات اقتصادی 
اســت.محمدیاری با بیان اینکه اطمینان دارم مردم از وضعیت موجود راضی 
نیستند، گفت: وضعیت اخلاقی جامعه که موجب بی عدالتی می شود این نیز 
می تواند تاثیرگذار باشد و مطمئنا دوستان در حوزه اجرا باید به این مهم اهتمام 
داشته باشند.وی خاطرنشــان کرد: ۳۲ نهاد در جامعه متولی فرهنگ عفاف و 
حجاب هستند، اگر هر یک به وظایف خود به درستی عمل می کردند امروز نیاز 
به برخورد قهرآمیز نبود، مردم خود بهترین حافظین و مبلغین فرهنگ عفاف و 

حجاب هستند و نمی شود بی مبالاتی برخی را به کل جامعه تعمیم داد.

ادعای اختلاس و ارتشاء در فرآیند توزیع نهاده های 
دامی صحت ندارد

وزارت اطلاعات اعلام کرد که بر اساس بررسی و رصد اطلاعاتی، ادعای بروز 
اختلاس و ارتشــاء در حوزه توزیع نهاده های دامی صحت ندارد.به گزارش 
اقتصادسرآمد، وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای پیرامون شایعات مطرح 
شده مبنی بر اختلاس در حوزه نهاده های دامی، اعلام کرد: با توجه به شایعات و 
اخبار منتشره در خصوص فساد مالی به ویژه اختلاس و ارتشاء در فرآیند توزیع 
نهاده های دامی در وزارت جهاد کشاورزی و در اجرای دستور رئیس جمهور 
محترم مبنی بر بررسی موضوع، به این وسیله اعلام می دارد بر اساس بررسی و 
رصد اطلاعاتی، ادعای بروز اختلاس و ارتشاء صحت نداشته و مستندی در این 
زمینه به دست نیامده است و با توجه به کشف مصادیقی از سوء جریان و برخی 
تخلفات، ضمن ممانعت از تداوم آن، با متخلفین برخورد لازم صورت پذیرفت.

در اطلاعیه وزارت اطلاعات آمده اســت: سربازان گمنام امام زمان )عجل الله 
تعالی فرجه الشریف( در وزارت اطلاعات ضمن تأکید مجدد بر عدم اغماض 
نسبت به هرگونه تخلف یا فساد اطمینان می دهند در چارچوب وظایف ذاتی 
خود، نسبت به حفظ ارتقاء امنیت اقتصادی و تقویت امید و آرامش مردم در 

اجرای قانون اقدام می نمایند. 

 افزایش ۴۵ درصدی حقوق معلمان با قانون رتبه بندی 
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش گفت: در کمترین رتبه یعنی در بدترین 
حالت ۴۵ درصد حقوق و مزایای معلمان افزایــش خواهد یافت.به گزارش 
اقتصادسرآمد، صادق ستاری فرد، در پاســخ به این سوال که حداقل حقوق 
معلمان با قانون رتبه بندی چقدر خواهد بود، افزود: بسته به اینکه معلمان در 
کدام رتبه قرار بگیرند، حداقل ها متفاوت اســت. اما در کمترین رتبه یعنی در 
بدترین حالت ۴۵ درصد حقوق و مزایای معلمان یعنی حق شغل، حق شاغل 
و حق فوق العاده آنان افزایش خواهد یافت.وی ادامه داد: حقوق معلمان رتبه 
۱ ۴۵ درصد، معلمان رتبه ۲ ۵۵ درصد، معلمــان رتبه ۳ ۶۵ درصد، معلمان 
رتبه ۴ ۷۵ درصد و معلمان رتبه ۵ ۹۰ درصد افزایش پیدا می کند. حق شغل 
حق شاغل و حق فوق العاده سه بخش حقوقی است که برای معلمین در نظر 
گرفته شده است.سخنگوی وزارت آموزش و پرورش خاطر نشان کرد: هر 
کدام از معلمان بسته به اینکه در چه شرایطی فعالیت می کنند و در کدام رتبه 
قرار می گیرند حداقل حقوق شأن متفاوت است؛ نمی توان عددی دقیق را به 
عنوان حداقل حقوق اعلام کرد. بســته به اینکه در احکام معلمین رقمش به 
چه نحوه است و در کدام رتبه قرار می گیرند؛ حداقل حقوق معلمان متفاوت 

خواهد بود.

با رأی نمایندگان؛
 وزیر جهاد کشاورزی از مجلس

 کارت زرد گرفت
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی از توضیحات وزیر 
کشاورزی قانع نشــدند و به او کارت زرد دادند.به گزارش 
اقتصاد سرآمد، نمایندگان مجلس شورای اسلامی صبح امروز 
)۲۱ تیرماه سه شنبه( در صحن علنی مجلس در جریان سوال 
از سیدجواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی از توضیحات 
او قانع نشدند و با ۷۹ رأی موافق، ۱۲۱ رأی مخالف و ۷ رأی 
ممتنع از مجموع ۲۲۶ رأی به او کارت زرد دادند.گفتنی است، 
محمد صفایی نماینده مردم گناباد در مجلس شورای اسلامی 
سوال کننده از وزیر جهاد کشاورزی بود و عملکرد او درباره 
مدیریت در تعاون روســتایی را مورد پرسش قرار داد اما از 

توضیحات او قانع نشد.

 فرصت یک هفته ای به سازمان امور
 مالیاتی برای گزارش اجرای قانون مالیات 

بر ارزش افزوده
سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: سازمان امور 
مالیاتی موظف شد ظرف یک هفته گزارشی از اصلاح قانون 
مالیات بر ارزش افــزوده تهیه و به کمیســیون ارائه کند.به 
گزارش اقتصاد سرآمد، مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اســلامی در تشریح نشست روز 
سه شنبه )۲۱ تیر( این کمیســیون به فارس اظهار داشت: در 
ابتدای جلسه طرح اصلاح بند الف و ب ماده ۳۹ قانون مالیات 

بر ارزش افزوده بررسی شد.
وی خاطرنشان کرد: بر اســاس بند الف این ماده قانون ۹۰ 
درصد منابع حاصل از این قانون پس از واریز به حســاب 
تمرکز وجوه ادارات امور مالیاتی بر اساس شاخص جمعیت 
و میزان کمتر توســعه یافتگی توزیع شود و ۱۰ درصد منابع 
باقی مانده این ماده بر اساس شاخص توسعه نیافتگی توزیع 
می شود.طغیانی گفت: در این طرح قرار است این موضوع 
به روال قانون قبل بازگردد به نحوی که این منابع بر اساس 

شاخص جمعیت توزیع نشود.
وی افزود: بر اساس شــاخص جمعیت شــهر ها با تراکم 
جمعیت بالا سهم بیشتری دریافت می کنند و سهم شهر های 
کوچک و کم جمعیت کمتر می شــود، لذا در این طرح آمده 
است که سهم کلان شــهر ها و شــهر های بزرگ از سقف 
حداکثری ۱۲ درصدی منابع برخوردار شود، اما چند مسئله 
در اینجا وجود دارد.سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: با توجه به اینکه زمان زیادی از اجرای 
قانون نگذشته است و ۱۳ دی ماه ســال گذشته قانون ابلاغ 
شــده و از ابتدای ســال جاری )۱۴۰۱( اجرا شده است، ما 
داده ها و آمار کامل و دقیقی در اختیار نداریم. از سوی دیگر 
سهم ارزش افزوده شهرداری ها در سال جاری یک درصد 
افزایش یافته اســت یعنی ســهم ارزش افزوده ۳ درصدی 
آن ها به ۴ درصد افزایش پیدا کرده است. از طرفی هم شاهد 
بی نظمی در اجرای قانون هستیم و خزانه به موقع این منابع 
را به حساب شهرداری ها واریز نکرده است.طغیانی تصریح 
کرد: بنابر موضوعات مذکور شــهرداری های شــهر های 
کوچک و کم جمعیت دچار مشــکل شــدند، اما مشخص 
نیست که این مشکلات ناشــی از قانون مصوب یا ناشی از 
اجرای قانون است. لذا قرار شد ظرف یک هفته سازمان امور 
مالیاتی گزارشی به کمیسیون دهد.وی افزود: در این گزارش 
باید مشخص شود که وضعیت آماری ســال گذشته یعنی 
سهم شهرداری ها، دهیاری ها و ... از این قانون چگونه بوده 
است، در قانون چه مواردی الزام شده و سوم اینکه چه چیزی 
اجرایی شده است تا مشخص شود که آیا اصلاح قانون نام 

برده ضروری است یا خیر.
طغیانی با اشاره به دستور کار دیگر امروز کمیسیون، گفت: در 
ادامه نشست لایحه دولت درباره برخی از قرارداد های دولت 
با کشور های خارجی بررسی شد، در این قرارداد ها که مربوط 
به فاینانس و یا مربوط به تسهیلاتی است که از بانک های بین 
المللی یا توسعه ای دریافت می کنیم، الزاماتی مشخص شده 
است. اما با توجه به اینکه کشوری که وام می دهد هم الزامات 
خود را دارد و ممکن اســت با قوانین داخلی ما مانند قانون 
مناقصات یا درج در سامانه ستاد و ... در تعارض باشد، دولت 
لایحه ای تهیه کرده تا این نوع تسهیلات که از بانک های بین 
المللی یا خارجی می گیریم موقع قــرارداد معاف از قوانین 
داخلی باشند، اما بعد از عقد قرارداد همه این موارد درج شود.

سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در 
پایان خاطرنشان کرد: در واقع به موجب این لایحه شفافیت 
از حین قرارداد به بعد از قرارداد تبدیل می شــود و در حین 
قرارداد در قالب چارچوب توافقات عمل خواهد شــد. در 

نهایت کلیات این لایحه تصویب شد.

اعلام وصول 2 سوال از وزرای نفت و 
بهداشت در صحن مجلس

عضو هیات رئیسه مجلس دو سوال نمایندگان از وزرای نفت 
و بهداشــت را اعلام وصول کرد.به گزارش اقتصاد سرآمد، 
عضو هیات رئیسه مجلس دو ســوال نمایندگان از وزرای 
نفت و بهداشت را اعلام وصول کرد.محمد رشیدی موارد 
اعلام وصولی را به شرح ذیل قرائت کرد:- سوال ملی مجتبی 
رضاخواه نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس و تعدادی از نماینــدگان از وزیر نفت درخصوص 
اینکه چه اقدام عملی برای برداشت از میادین مشترک گازی 
و استحصال گاز فلر انجام گرفته است.- سوال ملی مهدی 
عیسی زاده نماینده مردم میاندوآب و تعدادی از نمایندگان از 
وزیر بهداشت و درمان درخصوص تبعیض در تامین دارو، 
نیروی انسانی، تجهیزات بیمارســتانی، پرداخت حقوق و 
مزایای کارکنان شبکه بهداشــت در مناطق محروم مجلس 
شنبه و یکشنبه آینده جلسه علنی دارد.نماینده مردم تبریز در 
مجلس گفت: مجلس هفته آینده در روزهای شنبه و یکشنبه 
جلسه علنی دارد.حجت الاسلام ســیدمحمدرضا میرتاج 
الدینی اظهار داشت: پیش از آغاز جلسه علنی امروز مجلس 
شورای اسلامی درباره جلسات مجلس در هفته آینده بحث 
و تبادل نظر صورت گرفت. وی افزود: در این باره رأی گیری 
شد و قرار بر این شد مجلس شورای اسلامی هفته آینده در 

روزهای شنبه و یکشنبه جلسه علنی داشته باشد.

اقتصاد جامعه

»پوتین« به تهران سفر می کند
ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه هفته ی آینده به تهران سفر می کند. احتمالا یکی از اهداف این سفر نشست سه جانبه روسای جمهور ایران روسیه و ترکیه است.

به گزارش اقتصاد سرآمد، طبق اعلام مسئولان دولتی در ماه های اخیر و پس از سفر رئیسی به مسکو و ملاقات با پوتین و پیگیری های انجام گرفته روابط و تبادلات اقتصادی دو 
کشور افزایش چشمگیری داشته است.

در دیدار اخیر دو رئیس جمهور در حاشیه اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر نیز پوتین به همتای ایرانی خود گفته بود که در ماه های اخیر حجم مبادلات تجاری و روابط 
اقتصادی دو کشور افزایش خوبی داشته و خواهان تداوم آن شده بود.

به اعتقاد کارشناسان ایران و روسیه ظرفیت های مناسبی در حوزه های اقتصادی، تجاری، بازرگانی، کشاورزی، انرژی، ترانزیتی و غیره دارند که در توافقات انجام گرفته، پیگیری 
و دنبال شد

بهارستان

گــروه اقتصادجامعــه - عملکــرد 
برخــی حوزه های دولت بــا انتقادات 
فراوانی توام شده اســت. یکی از این 
وزارتخانه هــا، وزارت صنعت، معــدن و تجارت 
اســت. چندی پیش قرار بود اســتیضاح سیدرضا 
فاطمی امین، وزیر صمت اعلام وصول شود، اما با 
ورود محمدباقر قالیباف، رییس مجلس به موضوع 
و با بیان اینکه قرار است تفکیک در این وزارتخانه 
صورت بگیــرد و دو ماه فرصت دهیــد تا دولت 
دو وزیر را بــه مجلس معرفی کنــد، جلوی روند 

استیضاح گرفته شد.
با این حال، به ســراغ عبدالناصر درخشان، عضو 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس رفتیم تا نظرات 
او را در خصوص عملکرد وزارت صمت در دولت 

سیزدهم جویا شویم.
او به اقتصاد سرآمد گفت: ایران، با مشکلات زیادی 
روبروســت و از طرفی، یک سال هم فرصت قابل 
ملاحظه ای برای ارزیابی و بررســی دســتاوردها 

نیست.
وی افزود: تحریم های سخت بین المللی، کار اقتصاد 
ایران را مخصوصاً در حوزه تجارت با چالش روبرو 
کرده که امیدوارم با مذاکراتی که دستگاه دپیلماسی 
ما صورت می دهد، این فضا به نفع اقتصاد ایران و 

مردم کشور تغییر پیدا کند.
نمانیــده ایرانشــهر تصریح کرد: آقای ســیدرضا 
فاطمی امیــن، وزیر صمــت به ما می گوید شــما 
روندهای فعلی را با روندهای ماه ها و ســال های 
گذشته مقایسه کنید تا پی به کارنامه وزارت صمت 

در دولت سیزدهم ببرید.
عضو مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان 
اظهار داشت: باید توجه داشــت که افراد جامعه، 
خروجــی کار را می بینند و قضــاوت می کنند. به 
طور مثال، مردم می بینند کــه در صنعت خودرو، 
اتفاق خاصی نیفتاده و همچنان شــاهد صف های 
طولانی خرید خوردو هستیم یا هنوز، خودرو یک 
کالای سرمایه ای است نه مصرفی. این اتفاقات به 
ما می گوید که تاکنون در حــوزه صنعت، معدن و 
تجارت، عملکرد خوبی از دولت سیزدهم به جای 

گذاشته نشده است.
درخشــان یادآور شــد: اکنون در حوزه تجارت، 
چالش اصلی تحریم هاســت، امــا در حوزه های 
صنعتی و مخصوصاً معدنــی، ضعف در مدیریت 
اســت که بیشــتر جلوه می کند. به بــاور من، در 
جانمایی مدیران، کار با مشکل روبرو بوده و از افراد 
تحصیل کرده، کاربلد، با دانش، متعهد و انقلابی که 
بتوانند از ظرفیت کشور به بهترین شکل بهره ببرند، 
کمتر استفاده شده است.وی در ادامه گفت: اگر به 
جای رفیق بازی از افراد توانمند اســتفاده شود در 

حوزه های صنعت و معدن به دستاوردهای خوبی 
خواهیم رسید.

این عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس در 
گفت وگویی دیگــر گفته بود: اکنــون باید به یک 
حقیقــت تلخ اعتراف کــرد، اینکه پــس از چهار 
دهه نتوانســتیم از ظرفیت بزرگ معدنی که از آن 

برخورداریم، استفاده لازم را ببریم.
نماینده ایرانشهر افزود: معادن، موهبت الهی و انفال 
اســت، یعنی این ثروت متعلق به همه مردم ایران 
اســت. حدود هفت درصد ذخایــر معدنی جهان 

در ایران است و از این رو، کشورمان در این زمینه، 
رتبه بالایی در منطقه و جهان دارد. معادن در ایران 
بسیار متنوع است و این مواد، نیاز صنعت ما و دیگر 
کشورهاست که اگر فرآوری شود، اقتصاد مملکت 

تا حد قابل ملاحظه ای تضمین خواهد شد.
درخشــان در پاســخ به اینکه چرا ظرفیت معدنی 
در کشور آن طور که شایســته می باشد، فعال نشده 
است؟ گفت: بی ثباتی در حوزه مدیریت یک چالش 
بزرگ در این راه است. به طور مثال، دو سال از عمر 
مجلس یازدهم گذشته است و ما تاکنون شاهد روی 
کار آمدن چهار وزیر صمت بوده ایم. یک مدیر برای 
موفقیت، نیــاز به زمان دارد. اساســاً زیرمجموعه 
وقتی حرف شنوی دارند که بدانند خودِ مدیر ثبات 

لازم را دارد.
وی در ادامه بیان کرد: حتی اگر در سطح کلان برای 
حوزه معدن، چشــم اندازی را ترسیم کرده بودیم، 
می شد از جابجایی مدیران هم تا حدی چشم پوشی 

کرد که متاسفانه این اتفاق هم نیفتاد.
وی یادآور شد: اکنون اقتصاد کشور به برنامه ریزی 
هم برای وضع موجود نیــاز دارد و هم برای آینده 
بلندمدت.گرفتاری های کنونی اقتصادی به گونه ای 
است که باید در کوتاه مدت هم برنامه ریزی داشت 
تا شرایط اقتصادی و معیشــتی مردم تغییر پیدا کند 
و یکی از این راه ها، نــگاه و برنامه ریزی در حوزه 
معدن است.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
در پایان خاطرنشان کرد: در دیداری که خردادماه، 
نمایندگان مجلس با رهبر معظم انقلاب داشــتند، 
ایشان بر ظرفیت معادن تاکید کردند. البته تاکید رهبر 
انقلاب به این حوزه، جدید نبود و در فرمایشــات 
قبلی هم به این موضوع مهم اشــاره کرده بودند. به 
باور من، اگر بنا باشد ظرفیت و پتانسیلی در کشور 
ویژه دیده شــود، ضرورت دارد که در ابتدای امر، 
نخبگان و متخصصان توسط دولتی ها به کار دعوت 
شوند. ما در حوزه معدن، افراد متخصص و کاربلد 
زیادی داریم کــه می توانند در کنار شــرکت های 
دانش بنیان، فضای خوبی را در کشور ایجاد کنند. از 
این رو، امیدوارم این اتفاق مبارک در دولت سیزدهم 

هرچه سریع تر به واقعیت برسد.

یک نماینده مجلس در گفت وگو با »اقتصاد سرآمد« می گوید:

در جانمايی مديراني که از ظرفیت کشور بهره ببرندغافل ايم

برگزیده ها

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در واکنش 
به برخی مطالب مندرج در مقاله اخیر جو بایدن رئیس 
جمهور آمریکا در روزنامه واشنگتن پست که در آستانه 
سفر وی به منطقه انجام شده اســت، اظهار داشت: تأکید آقای جو 
بایدن بر پیگیری سیاست فشــار اقتصادی و دیپلماتیک علیه ایران، 
متناقض با اظهار تمایل مســتمر آمریکا برای احیای توافق ســال 
۲۰۱۵ و در مسیر سیاست شکســت خورده فشار حداکثری دولت 
ترامپ علیه جمهوری اسلامی ایران است.به گزارش اقتصادسرآمد، 
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: دولت پیشین آمریکا با خروج 
یکجانبه از برجام ، عملا به راهبرد دیپلماســی چندجانبه برای حل 
و فصل اختلافات صدمه جدی وارد ساخت و دولت فعلی آمریکا 
نیز  علیرغم شــعارها و ادعاهای خود مبنی بر بازگشــت به توافق 
و جبران خطاهای دولت پیشین آمریکا، متأســفانه در عمل همان 
رویکرد را با تداوم تحریم و فشــار اقتصادی دنبال می کند.کنعانی 
توسل به چنین سیاست شکست خورده ای علیه جمهوری اسلامی 
ایران، بعنوان سازنده ترین کنشکر منطقه  را با ادعاهای آقای بایدن 
در همین نوشتار مبنی بر تلاش برای ایجاد خاورمیانه باثبات و امن 
در تعارض دانســت و تاکید کرد: خاورمیانه امن تــر و با ثبات تر، 
تنها از طریق اقــدام آمریکا در پایان دادن به سیاســت تفرقه افکنی 
میان کشورهای منطقه، توقف ســرازیر کردن تسلیحات به منطقه، 
احترام به حاکمیت و تمامیت ارضی کشورها، کنار گذاشتن سیاست 
حمایت بدون قید و شــرط از رژیم صهیونیستی و نیز پایان دادن به 
سیاست ایران هراسی بدست می آید و تا زمانی که این سیاستهای 
غلط و بحران آفرین اصلاح نشــود، آمریکا مسئول اصلی بی ثباتی 
در منطقه غرب آسیا خواهد بود.ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان با اشاره به تفاخر طنزآمیز رئیس جمهور آمریکا مبنی بر از 
بین بردن داعش و مهار تروریسم در منطقه افزود: اظهارات رئیس 
جمهور سابق و وزیر خارجه اسبق آمریکا در خصوص منشأ داعش، 
خلاف اظهارات آقای بایدن را روایت می کنــد، مضافا آنکه اقدام 
دولت آمریکا در ترور ناجوانمردانه شــهید قاسم سلیمانی قهرمان 
مبارزه با تروریسم داعشــی و تکفیری، بزرگترین کمک آمریکا به 
تروریست های داعشــی و تکفیری بود. کنعانی همچنین سیاست 
عملی دولت آمریکا در قبال مسئله فلسطین را  خلاف ادعای بایدن 
مبنی بر تلاش آمریــکا برای ایجاد ثبات و امنیــت در منطقه غرب 
آسیا دانست و افزود: رژیم صهیونیستی بزرگترین منبع بی ثباتی و 
گسترش تروریسم سازمان یافته در منطقه غرب آسیاست و حمایت 
تمام عیار آمریکا از این رژیم، روشنترین دلیل در بطلان ادعای صلح 

طلبی دولت آمریکاست.

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس گفت: اگر با کار علمی 
و سیاستی به گرانی نپردازیم امکان مبارزه با گرانفروشی 
از بین می برد لذا دولت به جای قیمت گذاری دستوری 
باید به کنترل نرخ تورم بپردازد.به گزارش اقتصادسرآمد، 
حسن شجاعی نماینده مردم ابهر در مجلس شورای اسلامی در نشست 
علنی صبح مجلس در نطق میان دستور خود ضمن تبریک دهه ولایت 
و گرامیداشت روز عفاف و حجاب، به بیان هشداری کلیدی در حوزه 
اقتصاد پرداخت و گفت: اندیشــیدم چه کســی را در این خصوص 
مخاطب قرار دهم؟ آیــا وزیر اقتصاد، صمت و جهاد کشــاورزی، 
یا معاون اقتصادی و دســتیاری اقتصادی رئیس جمهور و یا رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، یا فرمانده اقتصادی دولت و معاون نخست؟ 
دیدم هیچیک راهگشــا نیســت از این رو تنها مخاطب من شخص 
رئیس جمهور انقلابی خواهد بود. آقای رئیس جمهور! مجلس انقلابی 
حامی شما و قدردان جهاد شبانه روزی و امیدآفرینی و نیز ناظری امین 
بر اقدامات و عملکرد دولت شما اســت؛ از این رو برادرانه می گویم 
گرانی مسأله ای است و گران فروشی مسأله دیگری است.وی در ادامه 
با تاکید بر اینکه امروز گرانی مسأله اصلی کشور بوده و گرانفروشی 
مسأله فرعی است، عنوان کرد: رفتار دولت نشان می دهد مسأله اصلی 
کشور را گرانفروشی می داند و این موضوع می تواند آینده اقتصادی 
کشــور را دچار چالش خطرناکی کند. سیاست قیمت گذاری کالا و 
خدمات با دخالت دولت در سازوکار بازار و قیمت گذاری دستوری، 
شاید در کوتاه مدت به کنترل قیمت و حمایت موقت از مصرف کننده 
منجر شــود؛ اما در میان مدت با شکســتن کمر تولید به گرانی دامن 
خواهد زد و به افزایش شدید قیمت خواهد انجامید.شجاعی تصریح 
کرد: در این شرایط آمار بیکاری افزایش پیدا می کند و سرمایه به سمت 
بخش های مخرب خواهد رفت و آسیب اصلی متوجه مردم خواهد 
شد.نماینده مردم ابهر در مجلس شــورای اسلامی عنوان کرد: امروز 
هزینه تمام شده تولید دام حدود ۱۲۰ تا ۱۴۰ هزار تومان است و قیمت 
دستوری اعمال شده همراه با جلوگیری از صادرات، ۸۵ هزار تومان 
است که برای کنترل قیمت گوشــت اعمال می شود. چگونه ممکن 
است دامدار ۱۴۰ هزار تومان هزینه کند و ۸۵ هزار تومان بفروشد؟ از 
این رو است که امروز همه دامداران، حتی دام های مولد خود را راهی 
کشتارگاه می کنند.وی ادامه داد: در میان مدت با کاهش تولید، به کمبود 
گوشت و افزایش جهشی قیمت خواهیم رسید و دولت با مصرف ارز 
فراوان برای تأمین نیاز کشــور مجبور به واردات دام خواهد شد در 
حالی که تولید از بین رفته، بیکاری افزایش یافته و سرمایه به سمت 
بخش های مخرب حرکت کرده و قیمت گوشــت به همان میزانی 

رسیده که از آن می ترسیدیم و پرهیز می کردیم.

رئیــس جمهور بــا بیان اینکــه مقابله بــا برخی 
از چالش هــای محیط زیســتی از جملــه بحران 
طوفان های گرد و غبار نیازمند عزم بین المللی است، 
گفت: ایران از همکاری و همگرایی منطقه ای برای برون رفت از 
این چالشها در راستای بهبود و ارتقای وضعیت محیط زیست 
استقبال می کند.به گزارش اقتصادسرآمد، سید ابراهیم رئیسی 
در »نشست منطقه ای وزیران محیط زیست« که با حضور وزرا 
و مقامات ۱۱ کشور منطقه در محل موزه دارآباد تهران برگزار 
شد، با قدردانی از فعالان این عرصه، دغدغه حفاظت از محیط 
زیســت را یک اولویت اجتناب ناپذیر توصیف کرد و گفت: 
توســعه یافتگی اقتصادی و صنعتی برای همه کشــورها یک 
ضرورت است، اما قطعا این توسعه یافتگی باید فرع بر حفاظت 
از محیط زیست باشــد.وی با بیان اینکه تا محیط زیست برای 
مردم محیطی امن و آ رام نباشد، توســعه یافتگی در دل و جان 
مردم و در نظام اقتصادی و اجتماعی در جای درست خود قرار 
نمی گیرد، افزود: اگر این شرط محقق نشود، آن توسعه صنعتی 
و توسعه یافتگی تبدیل به تهدیدی علیه جان انسان ها می شود، 
پس حفظ محیط زیست، مسئله ای بسیار مهم و دارای اولویت 
است.رئیس جمهور با ابراز خرسندی از اینکه کشورهای دوست 
و همســایه توجه خود را به موضوع مهم و بین نســلی محیط 
زیســت و لزوم حفاظت از آن متمرکز کردند، اظهار داشــت: 
معتقدم که این موضوع می تواند زمینه همکاری های گسترده 
بین کشورها باشد.رئیسی با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی 
ایران از جمله کشورهایی اســت که در قانون اساسی خود به 
مسئله محیط زیست توجه کرده و آن را به عنوان لازمه حیات 
اجتماعی رو به رشد برای بشر معرفی کرده است، تصریح کرد: 
تخریب محیط زیست که خود معلول نابرابری های اجتماعی و 
سیاسی و همچنین استفاده غلط از طبیعت است یکی از عوامل 
مهم تضییع حقوق انسان ها به شــمار می آید.وی خاطرنشان 
کرد: در نگاه اســلام مفهوم خلقت، فراتر از طبیعت اســت و 
بشریت نه تنها نسبت به محافظت از طبیعت مسئول است، بلکه 
به عنوان کارگــزاری از درون نظام خلقت الهی هرگونه رفتار، 
کردار و حتی اندیشه او در تعادل این نظام موثر است. لذا یک 
انسان نیکوکار، دارای رابطه تعاملی با خلقت و نه بهره کشی از 
آن اســت.رئیس جمهور با بیان اینکه چنین انسانی دوام بخش 
نظام خلقت الهی است، گفت: این زاویه نگاه، با رویکرد برخی 
افراد که معتقدند باید به هر شکلی از طبیعت بهره  جست، کاملا 

متفاوت است.

واکنش سخنگوی وزارت امور خارجه به اظهارات اخیر بایدن 

اظهارات بايدن متناقض با تمايل 
آمريکا برای احیای برجام است

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس

دولت گرانی را با کنترل نرخ تورم 
مهار کند نه با قیمت گذاری

رئیسی در »نشست منطقه ای وزیران محیط زیست« با حضور مقامات 11 کشور

ايران از همکاری و همگرايی برای برون رفت 
از چالش های محیط زيستی استقبال می کند

«در حوزه تجارت، چالش اصلی تحریم هاســت، امــا در حوزه های صنعتی و 
مخصوصاً معدنی، ضعف در مدیریت است که بیشتر جلوه می کند. به باور من، 
در جانمایی مدیران، کار با مشکل روبرو بوده و از افراد تحصیل کرده، کاربلد، با 
دانش، متعهد و انقلابی که بتوانند از ظرفیت کشور به بهترین شکل بهره ببرند، 

کمتر استفاده شده است.


